
ρέλες, αν και ήταν αρχιτέκτονας, ενώ το οι-
κογενειακό µου περιβάλλον ήταν ιδιαίτερα 
φιλότεχνο. Υπήρχε µια ασυνείδητη επαφή µε 
τη ζωγραφική. Στο σχολείο, επίσης, πάντα 
διακρινόµουν στη ζωγραφική, ενώ δηµιουρ-
γούσα και τα σκηνικά σε ό,τι ανεβάζαµε. Από 
µικρή γνώριζα ότι στην τέχνη και τη δηµι-
ουργία ήταν ο δρόµος µου. Η ενασχόλησή 
µου µε τη ζωγραφική ήρθε σταδιακά. 

Θυµάστε το πρώτο έργο που ζωγραφίσα-
τε;
Το πρώτο έργο που ζωγράφισα ήταν όταν 
ήµουν στο Νηπιαγωγείο. (Γελάει.) Εδειχνε 
τρία καρότα, και µάλιστα πήρα βραβείο γι’ 
αυτό. Είχα νιώσει πολύ περήφανη! 

Ποια είναι τα επόµενα σχέδιά σας; 
Ετοιµάζω ήδη την επόµενη έκθεσή µου, που 
θα γίνει το καλοκαίρι στις Σπέτσες, σε συ-
νεργασία µε την αδελφή µου, Μαρία Απο-
στόλου. Θα παρουσιάσω έργα µε αφορµή τη 
θάλασσα, που για εµένα σηµαίνει ελευθερία, 
κάθαρση, ίαση, διώχνει καθετί αρνητικό. 

Πώς σκέφτεστε την εξέλιξή σας στη ζω-
γραφική; 
Στόχος µου είναι να εξελίσσοµαι συνεχώς 
τόσο ως άνθρωπος όσο και ως ζωγράφος, 
χτίζοντας µε αργά και σταθερά βήµατα την 
καλλιτεχνική µου διαδροµή. Να συνεχίσω 
τη δική µου περιπλάνηση… ■

Τ ο ατελιέ της είναι το κατα-
φύγιό της. Ενας χώρος απο-
µόνωσης, ηρεµίας, αυτοσυ-

γκέντρωσης, όπου νιώθει εντελώς ελεύθερη 
να δηµιουργήσει και να ξεκινήσει τις δικές 
της ενδιαφέρουσες εσωτερικές διαδροµές. 
Η Τάνια ∆ρογώση είναι µια ανήσυχη καλ-
λιτέχνις, που σκύβει µε µεγάλη ζέση πάνω 
στους καµβάδες της. Με τη δουλειά της υµνεί 
τη φύση, αφουγκράζεται τους κραδασµούς, 
τους ψιθύρους, τα µηνύµατα που στέλνει, 
τα οποία αποκωδικοποιεί στη συνέχεια µε 
έναν εντελώς προσωπικό τρόπο στα έργα που 
δηµιουργεί. Μια τέτοια σειρά νέων έργων, 
ζωγραφικών και χαρακτικών, παρουσιάζει 
στη νέα ατοµική έκθεσή της µε τίτλο «Περι-
πλάνηση…», που φιλοξενείται στην Γκαλερί 
Αργώ, σε επιµέλεια της Λουίζας Καραπι-
δάκη. Η θέαση των έργων της προσφέρει 
στον φιλότεχνο µια απόδραση µε οδηγό τη 
φύση και το φυσικό τοπίο, µια γοητευτική 
περιήγηση στις διαφορετικές φάσεις και τις 
δηµιουργικές εναλλαγές της. Η καλλιτέχνις 
µάς µεταφέρει, τελικά, σε µια νέα γη, γεµάτη 
εσωτερική διαύγεια και καθαρότητα.

«Η φύση µού δίνει αφορµή για περιπλά-
νηση, που είναι κατά κύριο λόγο εσωτερική», 
λέει η Τάνια ∆ρογώση στον «Ε.Τ.» της Κυ-
ριακής. «Μπορεί να είµαι παιδί της πόλης, 
αλλά επιζητώ συχνά την επαφή µε τη φύση. 
∆εν χρειάζεται να ταξιδέψω µακριά για να 
έρθω σε επαφή µαζί της. Ακόµα και µία βόλ-
τα κοντά στο σπίτι, όπου υπάρχουν αλσύλλια, 
κήποι, ή εντός της Αττικής προσφέρει πολλές 
εικόνες που µένουν µέσα µου. Φωτογραφίζω 
εικόνες που τραβούν την προσοχή µου, οι 
οποίες γίνονται η αφορµή για να δηµιουρ-
γήσω τους δικούς µου τόπους. Το δικό µου 
ζητούµενο δεν ήταν ποτέ να ζωγραφίσω ένα 
ωραίο τοπίο και να αποδώσω την οµορφιά 
της φύσης, κάνοντας µια απλή καταγραφή 
της. Η δουλειά µου έχει µόνο αφορµή τη 
φύση, που είναι ανεξάντλητη πηγή έµπνευ-
σης και δηµιουργίας».

Τι θέλετε να προσφέρετε στον θεατή του 
έργου σας; 
Η διάθεσή µου είναι να του προσφέρω αυτήν 
τη γόνιµη, δηµιουργική «Περιπλάνηση…», 
που λέµε και από τον τίτλο της έκθεσης. Να 
παρασύρω τον θεατή και µαζί να περιπλα-
νηθούµε σε δρόµους και µονοπάτια υπαρκτά 
και µη, να περπατήσουµε νοητά σε αγρούς, 
να πατήσουµε σε ξερόχορτα, πέτρες και ξε-
ρόκλαδα, να µυρίσουµε το βρεγµένο χώµα, 
να αντικρίσουµε έναν φωτεινό και αισιόδο-
ξο ορίζοντα, να αισθανθούµε τη δύναµη της 
φθοράς και της αναγέννησης. Στην ουσία, 
θέλω να τον οδηγήσω στις δικές του εσωτε-
ρικές περιπλανήσεις. 

Είναι γεγονός ότι εστιάζετε, κυρίως, 
σε φθινοπωρινές εικόνες. Τι σας προ-
σελκύει σε αυτήν την εποχή, κατά την 
οποία η φύση ανασυντάσσεται κατά κύ-
ριο λόγο; 
Θεωρώ ότι το φθινόπωρο είναι εποχή ξεκινή-
µατος, µια αισιόδοξη περίοδος κατά τη διάρ-
κεια της οποίας µπορούµε να θέσουµε νέους 
στόχους και να κάνουµε όνειρα. Σηµατοδοτεί 
µια νέα αρχή, που µας καλεί, πράγµατι, να 
ανασυνταχθούµε, να αναδιοργανωθούµε, 
ενώ παράλληλα περικλείει µελαγχολία, νο-
σταλγία και ροµαντισµό. 

Αν και σε αυτήν την έκθεσή σας ο άν-
θρωπος είναι απών, ωστόσο προηγούµε-
νη δουλειά σας ήταν ανθρωποκεντρική, 
χωρίς και πάλι καµία διάθεση ωραιο-
ποίησης. Ζωγραφίζοντας το σώµα ποιο 
είναι το ζητούµενο; 
Και στα ανθρωποκεντρικά µου έργα δεν στέ-
κοµαι ποτέ στο εξωτερικό κοµµάτι. Με εν-
διαφέρει η εσωτερική καταβύθιση. Ετσι και 
όταν συναντώ κάποιον έχω τη διάθεση να 
τον πλησιάσω εσωτερικά, να προσεγγίσω τον 
ψυχικό κόσµο του. Το ζητούµενο εκείνης της 
έκθεσης ήταν το σώµα ως φορέας συναισθη-
µάτων. ∆εν µε ενδιέφερε να αποδώσω την 
οµορφιά του. Για εµένα, η οµορφιά µπορεί 
να βρίσκεται και σε κάτι όχι φαινοµενικά 
ωραίο, σε κάτι ασήµαντο ή φθαρµένο. 

Πότε καταλάβατε ότι στη ζωγραφική 
είναι ο δρόµος σας; 
Είχα από πολύ µικρή επαφή µε τη ζωγρα-
φική, γιατί ο πατέρας µου έφτιαχνε ακουα-

Στόχος μου να 
εξελίσσομαι 

συνεχώς τόσο 
ως άνθρωπος 

όσο και ως 
ζωγράφος. 

Να συνεχίσω 
τη δική μου 

περιπλάνηση… 

Η εικαστικός Τάνια Δρογώση μιλάει 
στον «Ε.Τ.» της Κυριακής για τη νέα 
δουλειά της με τίτλο «Περιπλάνηση…» 

∆ΕΣΠΟΙΝΑ 
ΣΑΒΒΟΠΟΥΛΟΥ 
dsavopoulou@e-typos.com 
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Η εικαστικός Τάνια Δρογώση μιλάει 

«Η φύση είναι 
ανεξάντλητη 
πηγή έμπνευσης 
και δημιουργίας»
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ΤΟ ΕΡΓΟ 
ΠΡΕΠΕΙ ΝΑ 
ΕΙΝΑΙ ΑΥΤΑΡΚΕΣ
ΕΚΤΟΣ ΑΠΟ τα ζωγραφικά έργα της στην 
έκθεσή της στην Γκαλερί Αργώ, η Τάνια ∆ρο-
γώση παρουσιάζει και µια σειρά από υπέροχα 
χαρακτικά. ∆εν έχουµε συχνά τη χαρά στην 
Ελλάδα να βλέπουµε εκθέσεις χαρακτικής. Τι 
λέει η ίδια για τη χαρακτική; 
«H συνεχής ανάγκη µου για πειραµατισµό 
και δηµιουργία σε νέα µονοπάτια µε έκανε 
να διερευνήσω και άλλους τρόπους έκφρα-
σης. Ξεκίνησα πριν από περίπου έξι χρόνια, 
καθώς πάντα θαύµαζα και παρακολουθούσα 
τις εξελίξεις στη χαρακτική. Στόχος µου ήταν 
να δω τα ζωγραφικά έργα µου να µεταµορφώ-
νονται σε χαρακτικά. Αυτή η µεταµόρφωση 
µου προκάλεσε ενθουσιασµό. Ξαφνικά είδα να 
ανοίγεται ένας άλλος κόσµος, µε νέα έργα που 
µου δηµιουργούσαν µια εντελώς διαφορετική 
αίσθηση. Αυτό που µπορώ να πω σήµερα µε 

βεβαιότητα είναι ότι η 
χαρακτική δίνει στον 
καλλιτέχνη τη χαρά 
της διαδικασίας και της 
προσπάθειας, καθώς 
απαιτείται να περάσει 
µέσα από πολλά και 
διαφορετικά στάδια, 
ώσπου να φτάσει όσο 
πιο κοντά στην αρχική 
του σκέψη».

 Η ΧΑΡΑΚΤΙΚΗ 
ΣΤΗΝ ΕΛΛΑ∆Α; 
Η χαρακτική είναι υπο-
τιµηµένη τέχνη, κάτι 
που δεν θα έπρεπε, 
καθώς είναι µια αυθύ-
παρκτη, πολύ σηµαντι-
κή τέχνη. Το κοινό δεν 
γνωρίζει τη χαρακτική 

και πολλοί µε ρωτούν ποια είναι η διαδικασία 
της δηµιουργίας της. Ωστόσο, τα τελευταία χρό-
νια γίνονται όλο και περισσότερες εκθέσεις 
χαρακτικής στην Ελλάδα, έχουµε αξιόλογους 
χαράκτες µε εξαιρετικές δουλειές! Σηµαντική 
είναι η δουλειά, καθώς και η προσπάθεια της 
Ενωσης Ελλήνων Χαρακτών, για τη στήριξη, 
την προώθηση και την προβολή της χαρακτικής 
τόσο στην Ελλάδα όσο και στο εξωτερικό.

 ΠΟΙΑ Η ΣΧΕΣΗ ΣΑΣ ΜΕ ΤΙΣ ΑΛΛΕΣ ΤΕΧΝΕΣ, 
ΤΟ ΘΕΑΤΡΟ, ΤΗ ΜΟΥΣΙΚΗ, ΤΟΝ ΚΙΝΗΜΑΤΟΓΡΑ-
ΦΟ;
Μεγάλωσα σ’ ένα σπίτι µε όπερα, κλασική µου-
σική και ζωγραφική. Εποµένως, ήρθα σε επαφή 
µε την τέχνη από τα πρώτα χρόνια της ζωής µου 
και λόγω των σπουδών µου στο πιάνο µελέτησα 
και αγάπησα το έργο πολλών µουσουργών. 
Αγαπώ πολύ το θέατρο, πιο συχνά όµως πηγαί-
νω σινεµά και, βέβαια, βλέπω πολλές ταινίες 
και σειρές στο σπίτι.

 ΠΑΡΑΚΟΛΟΥΘΕΙΤΕ ΤΗΝ ΕΙΚΑΣΤΙΚΗ ΚΙΝΗΣΗ 
ΤΗΣ ΑΘΗΝΑΣ; 
Είναι πολύ ζωντανή η εικαστική Αθήνα. Eχουµε 
πολύ καλούς καλλιτέχνες. Βέβαια, µέσα στην 
πληθώρα όλων αυτών των εκθέσεων που γί-
νονται υπάρχουν και κάποιες που εµένα δεν µε 
αφορούν εικαστικά. Κάποιες µοντέρνες εκδο-
χές της τέχνης δεν µπορώ να τις αντιληφθώ, 
να τις συµµεριστώ και να τις παρακολουθήσω. 
Η άποψή µου είναι ότι αυτό που βλέπω πρέπει 
να µιλάει από µόνο του. Να µην έχει την ανάγκη 
της επεξήγησης, της αφήγησης. Μπορεί ο καλ-
λιτέχνης να µιλήσει για το σκεπτικό του, αλλά 
το έργο πρέπει να έχει την αυτάρκειά του.  

Η χαρακτική είναι 
υποτιμημένη, κάτι 
που δεν θα έπρεπε, 

καθώς είναι μια 
αυθύπαρκτη, πολύ 
σημαντική τέχνη
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Info
«ΠΕΡΙΠΛΑΝΗΣΗ…»
ΕΚΘΕΣΗ ΖΩΓΡΑΦΙΚΗΣ-
ΧΑΡΑΚΤΙΚΗΣ ΑΠΟ ΤΗΝ 
ΤΑΝΙΑ ∆ΡΟΓΩΣΗ 

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ | 
Λουίζα Καραπιδάκη 

∆ΙΑΡΚΕΙΑ ΕΚΘΕΣΗΣ | 
Εως 24 Φεβρουαρίου 
2024

ΠΟΥ | Γκαλερί Αργώ 
(Νεοφύτου ∆ούκα 5, 
Κολωνάκι-Αθήνα, 
τηλ. 2107249333, 
www.argo-gallery.gr) 

ΩΡΕΣ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ | 
Τρίτη-Παρασκευή: 10.00-
14.00 & 17.00-20.00, 
Σάββατο: 11.00-15.00.

www.taniadrogossi.gr


